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ً
 
خيرةًالذيًاتخذتهاًالمملكةًالعربيةًالسعودية،ًبماًفيًلًجراءاتًالبيئيةًالًمعًاًًتماشيا

الًذلكًإط اًلًقًمبادرةًالسعوديةًالخضراءًومبادرةًالشرقً قًلًخضر،ًوإطلًوسطً

يبلغًصافيً أنهاًتستهدفًأنً الطاقةًالشمسيةًوالرياح،ًأعلنتًالسعوديةً محطاتً

فيًإطارًالتزامهاًبسياسةًرؤية2060ًًًانبعاثاتًالكربونًفيهاًإلىًصفرًبحلولًالعامًً

ًللتغيرًالمناخي2030ًعامً
 
ً.واستجابة

ً

ً
 
مطارًًًوامتثال تلتزمًشركةً للكربون،ً انبعاثًصفريً صافيً بوضعًًًالدمامًًاتلرؤيةً

خارطةًتتبعًلجميعًمصادرًانبعاثاتًالكربون،ًوهيكلةًأثرًالكربون،ًوالحرصًعلىً

ً.تقليلًانبعاثاتًالكربونًفيًكافةًمرافقها

 
تطويرً  المجهوداتً هذهً تتطلبً ًسوفً

 
فعال نشًًاً ومراقبةً البيئةً إدارةً طةًلنظامً

ً:دواتًوالتقنياتًالتاليةلًكًالطاقةًوانبعاثاتًالكربونًباستخدامًالستهلً

ً

 .نظامًإدارةًالبيئةً:2015ًإصدار14001ًًآيزوً •

التشجيعًعلىًالمش يًً(الحدًمنًاستخدامًالطاقةًوانبعاثاتهاًمنًوسائلًالنقلً •

منخفضةًً مركباتً واستخدامً العام،ً النقلً وسائلً أوً الدراجاتً ركوبً أوً

 .،ًوانبعاثاتهاًمنًالمبانيًوالمعداتًوالعملياتًكذلك(الطاقة

 

• ًً على االحصولً والمصادرً طاقةًصديقةًًلًالكهرباءً منًمصادرً للطاقةً خرىً

ً.نبعاثاتًالكربونيةلًا(ًعديمة/أوًقليلة)ًللبيئة

• ًً منتجة غيرً منًمصادرً الكهربائيةً الطاقةً الكربونية،ًًلاستخدامً لنبعاثاتً

ا عمليةً فمثلًوتجنبً ًحراق.ً
 
النقلًًل وسائلً فيً والمعداتًً(،ً المركباتً مثلً

مثلًمضخاتًالتدفئةًوالتدفئةًً)والتدفئةًًًً )والقطاراتًالكهربائيةالكهربائيةًً

ً(.الكهربائية

اًلكربون:ًالطاقةًالشمسيةًوًطاقةً • منًضمنًمصادرًتوليدًالطاقةًمنخفضة

ً.الرياحًوالطاقةًالحراريةًوالطاقةًالكهرومائية
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A Sustainable Saudi Vision 
Carbon Policy  

 

In line with recent environmental actions of the Kingdom of Saudi Arabia 

(KSA), including the launch of the Saudi Green Initiative, the Middle East 

Green Initiative and the Solar and Wind Power Plants, Saudi Arabia has 

announced that it will reach net-zero carbon emissions by 2060 in the 

framework of the Vision 2030, in the response to Climate Change. 

 

In compliance with the Net-Zero Carbon Vision, Dammam Airports 

Company (DACO) is committed to mapping all sources of carbon 

emissions, structuring a carbon footprint, and reducing its carbon 

emissions. 

The reduction will require an effective development of the Environmental 

Management System and active monitoring of energy consumption and 

carbon emissions using instruments and technologies such as: 

• ISO14001 version: 2015 Environmental Management System. 

• Limiting energy usage and emissions from transportation 

(encouraging walking, using bicycles or public transport, using 

low-energy vehicles), as well as from buildings, equipment, and 

operations.  

• Obtaining electricity and other forms of energy from low or zero-

carbon energy sources. 

• Electrification: using electrical energy, ideally from non-emitting 

sources, rather than combustion. For example, in transportation 

(e.g., electric vehicles and electric trains) and heating (e.g., heat 

pumps and electric heating). 

• Solar power, wind power, geothermal and hydropower are the 

energy sources with the lowest life-cycle emissions. 
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